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Stad in zicht [24]

DOORTREKKEN

Ach, waar was het mooier spelen dan op de 
bouwplaatsen van het demografi sch en eco-

nomisch op drift geraakte Rijnmond in de jaren 60? 
Ik woonde in Vlaardingen en achter onze wijk werd 
de Beneluxtunnel aangelegd. Uren speelden we in 
de zand- en grindbergen van de bouwterreinen en 
opslagplaatsen van de wegenbouwer van die tijd, 
P.C. Zanen. ‘Kom, we gaan naar Peeseezane!’ 
 Gevaar bestond niet in die tijd. Bewaking evenmin. 

In 1967 werd de Beneluxtunnel voor het auto-
verkeer geopend. In de week voor de opening 
mochten we er doorheen wandelen. Magisch was 
dat. Ik was toen 7.

In 1970 verhuisden we naar de nieuwe wijk 
Holy. Tussen Vlaardingen-Holy en Schiedam- 
Kethel werd een zandlichaam aangelegd. Hier 
zou de snelweg naar de Beneluxtunnel verder 
worden doorgetrokken. Het zandlichaam vormde 
een aarden wal tussen Vlaardingen en Schiedam. 

Daar konden we heerlijk met onze opgevoerde 
Mobylette crossen. Uitlaat afgezaagd, knetteren 
maar. De snelweg werd niet aangelegd.

Vijfenveertig jaar na de opening van de Bene-
luxtunnel is dan toch nog besloten de A4 door te 
trekken, van Schiedam naar Delft. Dwars door het 
fraaie Midden-Delfl and. Een in mijn ogen zinloze 
investering, want de regionale economische en 
demografi sche rek is er inmiddels behoorlijk uit. 

Het zandlichaam is – oh ironie – inmiddels afge-
graven, de snelweg wordt verdiept aangelegd. 
Tussen Vlaardingen en Schiedam wordt de snel-
weg overkapt. De animaties zijn gelikt, de praatjes 
erbij zijn ronkend, maar ik kan niet van de ge-
dachte worden afgebracht dat het prachtige land-
schap voor niks naar de knoppen wordt geholpen.

Ik woon in Den Haag en kom nog vaak in 
Vlaardingen. Mijn moeder is inmiddels 89 en ik ga 
dikwijls bij haar langs. Met de auto doe ik daar 35 
minuten over. De route, door het Westland, begint 
me inmiddels behoorlijk te vervelen. Het door-
trekken van de A4 zal de reistijd naar mijn moeder 
aanzienlijk reduceren. Handig en com fortabel, 
 zeker, maar voor mij had het niet ge hoeven. •

Frank van Dam
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